
 

Verslag 
ECONOMISCH PLATFORM DRONTEN 

“VRIJETIJDSECONOMIE” 
 
 

Datum: Maandag 13 november 2023 van 15:00 u tot 16:30 u.  
Locatie: Huis van de gemeente Dronten, zaal Greppelveld  
 
Aanwezigen:  
Dinesh Chotoe  Dorhout Mees  
Mark van Gaale  Aquacentrum Bremerberg  
Ralph de Graaf  Europarcs Zuiderzee  
Astrid Eilert   Molecaten  
Mariska Diepenbeek  B&B De Kandelaar  
Jurgen Zwaan  ZWAAN Buitensport  
 
Marttje Daling  Senior beleidsadviseur team EZ gemeente Dronten  
Vital Schaeken  Beleidsadviseur team EZ gemeente Dronten  
Harry Dubelaar  Gepensioneerd beleidsadviseur team EZ gemeente Dronten  
 
Voorzitter Marttje Daling, Verslag Vital Schaeken en Harry Dubelaar 
 
Agenda:  

1. Opening en welkom door Marttje Daling  

Voorstelrondje.  

 

2. Verslag van de vorige vergadering 2 okt 23.  

Niet iedereen is in de gelegenheid geweest om het verslag van de vorige vergadering 
door te nemen. Daarom is het verslag even vluchtig doorgenomen. Hierna is iedereen 
akkoord met het verslag van de vorige keer.  

 

3. Mededelingen 

Meedenken Toekomstvisie 2050 

Er gaat een uitnodiging de deur uit voor ondernemers om mee te denken voor de 
Toekomstvisie Dronten voor 2050. Indien de deelnemers EPD interesse hebben zou het 
fijn zijn als ze willen meedenken. 

 

(Water)toeristenbelasting 

Toeristenbelasting wordt als punt van aandacht genoemd. Er wordt een toelichting 
gegeven dat tijdens de raadsvergadering van 9 november jl. is besloten om de 
(water)toeristenbelasting te indexeren waardoor deze in 2024 zal stijgen van €1,45 naar 
€1,55. Op korte termijn zullen alle ondernemers die zich bezig houden met 
verblijfsrecreatie een brief hierover ontvangen van de gemeente.  

Er wordt door een ondernemer aangegeven dat een dergelijke brief afgelopen jaar niet 
is verzonden toen de toeristenbelasting steeg van €0,95 naar €1,45. Hierdoor was ze 
niet op de hoogte van deze grote verhoging en heeft ze deze extra kosten dus niet 
kunnen doorberekenen.  

 



Vanuit de EPD wordt aangegeven dat het moment van communiceren over het tarief 
voor volgend jaar erg laat is. Ondernemers krijgen immers al veel eerder boekingen 
binnen. Er wordt aangegeven dat dit nu niet anders meer kan, omdat de raad uiteindelijk 
het laatste woord heeft bij de raadsvergadering begin november. Tot die tijd kan het 
tarief nog veranderen. 

 

Er wordt aangegeven dat in Noord-Holland de ervaring is dat er in een eerder stadium 
een vooraanmelding wordt gedaan voor de raad, waardoor ondernemers al eerder een 
indicatie krijgen van het tarief voor het volgende jaar. De gemeente staat er voor open 
om te onderzoeken wat de mogelijkheden zijn voor eerdere communicatie met 
ondernemers. 

 

4. Benoeming tijdelijk voorzitter  

De vraag wordt gesteld wie het voorzitterschap op zich zou willen nemen. Dinesh heeft 
deze rol vervuld in de voormalige SEA-groep VTE en hij geeft aan dat hij dit voor nu niet 
nogmaals wil oppakken. Ralph kent de SEA groep niet, hij is nieuw in dit gebied en wil 
zichzelf kandidaat stellen, maar spreekt de hoop uit dat er ook resultaat met deze groep 
wordt behaald. De groep is akkoord met Ralph als nieuwe voorzitter. 

 

5. Stand van zaken benadering nieuwe kandidaten.  

- Walibi: gesprek staat ingepland voor 18 december 

- OVDD: Lydia Winata zal de volgende keer aansluiten namens de OVDD (contact 
Marttje) 

- Beachclub NU: nog geen reactie gehad op e-mail, een van de aanwezigen geeft aan 
dat er in het verleden moeizaam contact was met de gemeente.  

- ZWAAN Buitensport: Jurgen Zwaan voor de eerste keer aanwezig 

- Rita Braam: wordt aangehaakt op aanvraag (zelfde geldt bv voor Dronten Marketing, 
Provincie en Visit Flevoland) 

 

Er wordt aangegeven dat het geografisch gezien nuttig zou zijn om nog een R&T-
ondernemer uit Swifterbant en omstreken te benaderen. Hans Douma van Shortgolf 
wordt genoemd als potentiële kandidaat, bestuurder OVDD ? 

 

6. Stand van zaken ingebracht verzoek tot aanpassing vergunning 2024 

Er wordt aangegeven dat juist een eerdere opening middel kan zijn om laatste 
seizoensplekken over de streep te trekken. Een gedachte is het seizoen al een week 
eerder te laten lopen i.v.m. aansluiting op Defqon.  

 

Er wordt een toelichting gegeven op stand van zaken. Blijkt niet zo simpel te regelen als 
we in eerste instantie hadden gehoopt. Ambtelijk afgestemd dat er in principe geen 
belemmeringen zijn voor eerdere opening. Toch is extra zorgvuldige afstemming 
noodzakelijk. De verwachting wordt uitgesproken binnen een aantal weken met een 
definitief antwoord te kunnen komen richting ondernemers.  

 

7. Voorstellen agendapunten en vergaderfrequentie.  
Het kan zinvol zijn om de uitvoeringsagenda van okt 2018 en het advies van Bureau 
Buiten opnieuw te bekijken en te zien wat we nu nog relevant vinden. Beide documenten 
waren toegevoegd bij de uitnodiging, maar de groep is er nog niet aan toegekomen om 
deze te bekijken. Voorstel is om dit voor de volgende bijeenkomst nogmaals op de 
agenda te zetten. Groep is hiermee akkoord.  

 
8. Rondvraag, wat verder ter tafel komt.  

Verkeerssituatie Defqon 



Vanuit de deelnemers wordt aangegeven dat er afgelopen jaar veel problemen waren 
rondom de files voor het evenement Defqon. Van Elburg tot Harderwijk stond het 
helemaal vast, vooral op de donderdag. Ondernemers geven aan dat de stoplichten hier 
niet op zijn ingesteld en dragen aan dat verkeersregelaars van toegevoegde waarde 
zouden kunnen zijn om het probleem te verhelpen. Bovendien ontstonden er gevaarlijke 
situaties, omdat mensen uit de bussen gingen stappen om hun weg verder te voet 
vervolgen. Vanuit de groep wordt aangegeven Lowlands door spreiding de toeloop beter 
op orde heeft. De vraag wordt gesteld hoe de vlag erbij hangt voor volgend jaar? Vital 
gaat navraag doen bij de collega’s van evenementen. 
 

Afvalwater 

Er wordt aangegeven dat het Waterschap recreatie-ondernemingen heeft verzocht om 
opgave te doen van de hoeveelheid afvalwater die ze produceren. Walibi heeft wellicht 
een vergunning aangevraagd voor uitbreiding van hun huidige vergunning. Waterschap 
is tot de conclusie gekomen dat meerdere bedrijven in de Oostrand de afgelopen jaren 
hebben uitgebreid. Er is gekeken naar de afvalwater stromen. EuroParcs krijgt ook nog 
afvalwater binnen van andere partijen waardoor het gebruik helemaal te hoog is. Er kan 
de komende jaren een verschil ontstaan tussen wat van de vergunning mag en wat 
daadwerkelijk wordt geproduceerd. Dit kan een lastige uitdaging vormen. De 
werkelijkheid en wat op papier staat strookt niet helemaal met elkaar. De hoeveelheid 
afvalwater is altijd meer dan wat je inneemt. Fors verschil tussen wat op vergunning staat 
en wat ze nu doen. Een uitbreiding op de vergunning is blijkbaar niet mogelijk, omdat de 
capaciteit er niet is. Het systeem is in de 60tiger jaren aangelegd en niet berekend op de 
huidige situatie. Bovendien heeft deze sector piekmomenten. Het watertankstation wordt 
veel gebruikt bij EuroParcs en zorgt voor veel vuil water van passanten. Al met al zorgt 
het afvalwater voor een mogelijk groot probleem voor de ondernemers, mede omdat er 
op termijn een nieuwe aanvraag nodig is. Het is nu nog de vraag hoeveel er verruimd 
kan worden? Als er geen ruimte is voor extra afvoercapaciteit overweegt Europarcs de 
inname van vuilwater bij het watertankstation voor passanten te staken. Dit zou een zeer 
ongewenste situatie zijn omdat er vrijwel geen inname punten zijn aan de randmeren. 
Voor de gemeente Dronten zorgt dit voor afbreuk aan de aquisitie inspanning van het 
toeristisch product randmeren.  Maarten Son werkt hier aan voor Waterschap. Vanuit de 
groep wordt gevraagd of de gemeente hier nog iets in kan betekenen. Vital zegt toe dit 
intern op te pakken en daarna wordt eventueel ook nog contact gelegd met het 
Waterschap. 

 

Tulpenroute 

Mariska geeft aan dat de Tulpenroute komend jaar is van 13 april tot 5 mei. Daarnaast 
legt ze de vraag neer of gemeente niet fietsenverhuur kan gaan exploiteren vanaf het 
station. Ov-fietsen zijn er ook niet. Dit is geen taak voor de gemeente, vreemd dat er nog 
geen fietsenzaak is die hier instapt. 

 

Stranden 

Er wordt een vraag gesteld over wat er precies mag op de stranden. Er is een 
strandenexploitatie en beheer document en zijn afspraken gemaakt over het beheer, 
gevraagd wordt naar de stand van zaken. Daarnaast wordt aangegeven dat er behoefte 
is aan kortere overeenkomsten en meer mogelijkheden op de stranden.  

 

Parkeren 

Er wordt gevraagd naar de geldstromen van boetes voor parkeren. Helft hiervan ging in 
het verleden naar ondernemer. Er wordt aangeven dat de parkeerboetes tegenwoordig 
alleen nog maar naar de gemeente gaan en niet naar de ondernemer terwijl 
laatstgenoemde het beheer van het strand doet, zij wil graag weten hoe dit zit. Dit zal 
worden uitgezocht.  



 

9. Planning volgende bijeenkomst.  

Volgend overleg zal plaatsvinden op maandag 29 januari van 15:00 tot 17:00 uur  

 

 

10. Sluiting 
 
 
 
 
 



Voortschrijdend overzicht acties en signaleringen. 
Overleg Omschrijving Actie Door Status 
02-10-23 Opening wethouder, eerste EPD Bedrijventerreinen overleg    
02-10-23 Bespreking concept handboek EPD: Input verwerken Harry  
02-10-23 Transparantie via web-omgeving Publicatie website Harry  
02-10-23 Aanmeldingsproces op website gemeente Publicatie website Harry  
02-10-23 Aanmelden nieuwe kandidaten EPD groep Benaderen leden Team EZ/Groep  
02-10-23 Periode vergunning buitendijks aanpassen aan feestdag pasen  Uitzetten intern Team EZ  
13-11-23 Verkeerssituatie beter stroomlijnen bij evenementen Uitzetten intern Team EZ  
13-11-23 Afvalwatersituatie recreatiebedrijven buitendijks Afstemmen Waterschap Team EZ  
13-11-23 Duidelijkheid over beheercontracten stranden Uitzetten intern Team EZ  
13-11-23 Geldstromen parkeerboetes Uitzetten intern Team EZ  

  



 
 
Vanaf



Vanaf 
Voortschrijdend overzicht acties en signaleringen. 
Overleg Omschrijving Actie Door Status 
02-10-23 Opening wethouder, eerste EPD Bedrijventerreinen overleg    
02-10-23 Bespreking concept handboek EPD: Input verwerken Harry  
02-10-23 Transparantie via web-omgeving Publicatie website Harry  
02-10-23 Aanmeldingsproces op website gemeente Publicatie website Harry  
02-10-23 Aanmelden nieuwe kandidaten EPD groep Benaderen leden Team EZ/Groep  
02-10-23 Periode vergunning buitendijks aanpassen aan feestdag pasen  Uitzetten intern Team EZ  
13-11-23     
13-11-23 Vooraankondiging tariefsverhoging toeristenbelasting delen met 

ondernemers. 
Proces op 
aanpassen 

Team EZ  

13-11-23     
13-11-23     
 



 
 
 


